

بنك الاستثمار الأوروبي يقدم تمويلاً للأردني الكويتي بقيمة 100 مليون يورو

قدم بنك الاستثمار الأوروبي تمويلاً بمبلغ قيمته 100 مليون يورو للبنك الأردني الكويتي، ليقترضها الأخير بدوره لشركات القطاع الخاص، والتي تأثرت بالعواقب الاقتصادية لجائحة كورونا COVID-19.

وقال البنك، في بيان صحفي، إن هذه المبادرة جزء من دعم الفريق الأوروبي للاستجابة لأزمة كورونا، والتي تهدف إلى دعم الانتعاش الاجتماعي والاقتصادي المستدام في المنطقة، وتدرج أيضاً ضمن إطار مبادرة الصمود الاقتصادي بين الاتحاد الأوروبي وبنك الاستثمار الأوروبي، والتي تهدف إلى تعزيز تنمية القطاع الخاص من خلال دعم المشاريع الصغيرة والمتوسطة الحجم كجهات فاعلة رئيسية لدعم النمو الاقتصادي وتوليد فرص العمل في الأردن.

مديرة إدارة البلدان المجاورة للبنك الأوروبي للاستثمار، فلافيا بالانزا، بينت أن من أهم أولويات البنك دعم قدرة القطاع الخاص على تحمل هذه الأزمة غير المسبوقة، بتوفير التمويل من خلال تعاوننا مع القطاع المصرفي الأردني ودعم الاتحاد الأوروبي، موضحة أن هذه الشراكة تهدف إلى توفير التمويل الحيوي، خاصة للأعمال التجارية، وفي نهاية المطاف، دعم الوظائف وتعزيز قدرة الاقتصاد على التحمل في خضم هذه الأزمة الراهنة.

سفيرة الاتحاد الأوروبي لدى الأردن، ماريا هادجيثيودوسيو، أكدت أن هذا الاتفاق سيساعد المشاريع الصغيرة والمتوسطة الحجم التي تكافح من أجل التصدي للأثر الاقتصادي للوباء في مواصلة عملياتها وفي الحفاظ على العمالة وإيجاد فرص عمل جديدة.

وأوضحت أن هذا التمويل مكمل لبرامج الاتحاد الأوروبي الأخرى التي تدعم النمو الاقتصادي، مثل برنامج الـ 64 مليون يورو "دعم الاتحاد الأوروبي للإصلاحات الاقتصادية من أجل النمو والوظائف في الأردن"، التي تدعم تنفيذ خطط الحكومة للإصلاح الاقتصادي لتعزيز القدرة التنافسية للقطاع الخاص ومناخ الاستثمار، مع تعزيز إدارة المالية العامة في الوقت نفسه.

المدير العام التنفيذي للبنك، هيثم البطيخي، بين أن البنك الأردني الكويتي مستمر بتقديم الدعم للاقتصاد المحلي، والذي يعتبر أولوية قصوى، موضحة أن البنك جعل دعم المشاريع الصغيرة والمتوسطة الحجم على رأس الأولويات الاستراتيجية، وبموجبه تم تسجيل نمو بنسبة 35 بالمئة في التسهيلات الائتمانية الممنوحة لهذا القطاع خلال عام 2020، والتي منحت بأسعار فائدة منخفضة للغاية وضمنتها مؤسسة ضمان القروض الأردنية بنسبة تصل إلى 85 بالمئة، التي دعمت النشاط التشغيلي لهذه الشركات، بالإضافة إلى تأجيل دفع أقساط لأكثر من 300 شركة خلال هذه الفترة.

EIB grants JKB EUR 100 million funding

The European Investment Bank (EIB) granted the Jordanian economy with a EUR 100 million line of credit to Jordan Kuwait Bank (JKB) to be on-lent primarily to local small and medium-sized enterprises (SMEs) that have been severely impacted by the economic consequences of the COVID-19 outbreak.

The operation is a part of Team Europe's overall response to the Covid-19 crisis, which aims to support the region's sustainable social and economic recovery. It also falls under the EU-EIB Economic Resilience Initiative (ERI), which amongst its primary objectives, intends to promote private sector development through the support to SMEs as key players for generating economic growth and employment opportunities in Jordan, according to an EIB statement.

EIB's Director of Neighbouring Countries Department, Flavia Palanza, said "It is one of the EIB's top priorities to support the resilience of the private sector during this unprecedented crisis with the provision of funding through our cooperation with the Jordanian banking sector and the support of the European Union. In this context, we are proud to partner with Jordan Kuwait Bank. A partnership through which we aim to make available vital and much-needed financing for businesses and, ultimately, sustain jobs and strengthen the resilience of the economy in the midst of the current crisis."

EU Ambassador to Jordan, Maria Hadjitheodosiou, welcomed the financing agreement, which will aid SMEs struggling to address the economic impact of the pandemic, assist them in continuing their operations and in maintaining employment and creating new jobs.

Hadjitheodosiou also indicated that this financing is complementary to other ongoing EU programmes that support economic growth, such as the EUR 64 million programme "EU Support to Economic Reforms for Growth and Jobs in Jordan", which supports the implementation of the Government's economic reform plans to improve private sector competitiveness and the investment climate, while at the same time strengthening public finance management.

JKB's Chief Executive Officer, Haitham Battikhi, said "Jordan Kuwait Bank's commitment to the local economy continues to be a top priority. JKB has made it a top strategic priority to support

SMEs whereby recording a 35% growth in facilities granted to this segment during 2020, granted at very low interest rates and guaranteed up to 85% by Jordan Loan Guarantee Corporation, which greatly supported the operational activity of these companies, in addition to the deferment of installments for more than 300 companies during this period."